
書院國際演講會  
The College Toastmasters Club 

聯合書院國際演講會致力訓練聯合書院同學英語演講及即席演講的技巧。同學可同時學習對其他參加者的演講作出有

效的回饋。現時超過三十位聯合同學註冊成為會員。演講會將於 2019 年 9 月 19 日(星期四)晚上 6 時 45 分假聯合書

院鄭棟材樓 UCC3 講室舉行示範會議，多位極富經驗的國際演講會資深會員將會到場指導。同學請於 2019 年 9 月 17

日或以前透過以下網頁報名： https://cloud.itsc.cuhk.edu.hk/webform/view.php?id=7678102 同學亦可前往書院學生輔

導處報名或致電 5498 8029 或 3943 7570 與會長夏明方同學或本院何惠芬女士聯絡。 

The United College Toastmasters Club (UCTMC) has strived to improve English public speaking and impromptu 
speaking skills among the College students through practices and feedback from their fellow club members. At 
present, more than 30 College students have registered as club members. The demonstration meeting for recruiting 
new members will be held on Thursday, 19 September 2019 at 6:45 pm at Lecture Theatre C3, T C Cheng Building, 
United College. Experienced toastmasters will attend the demonstration meeting and coach members on public 
speaking skills. Students are welcome to apply online athttps://cloud.itsc.cuhk.edu.hk/webform/view.php?
id=7678102  or register at the College Dean of Students’ Office on or before 17 September 2019. For enquiries, 
please call Ms Angie M F Ha, President of UCTMC at 5498 8029 or Ms Kitty W F Ho at 3943 7570. 

書院岑才生學長計劃：2019-2020林偉雄學年接受報名 
Applications for the UC Shum Choi Sang Mentorship Programme: Year of Enders W H Lam 
(2019-2020) 
「聯合書院岑才生學長計劃： 2019-2020 林偉雄學年」即將接受報名。本計劃由聯合書院及聯合書院校友會合辦，並

獲已故岑才生先生及林偉雄先生贊助，旨在提供機會讓書院校友與在校同學互相認識，透過一對一的交流模式，建立

友誼，分享生活及工作體驗，從而提高在校同學的心智發展，開拓視野，增強自信，改善溝通技巧。書院學長計劃亦

會邀請海外校友擔任學長，讓參與國際交換計劃的同學能透過當地校友學長的輔導，在文化及生活方面得到更大的幫

助。有興趣參加書院學長計劃的同學請於 2019 年 8 月 21 日至 9 月 6 日下午 5 時 30 分透過書院網頁 https://

cloud.itsc.cuhk.edu.hk/webform/view.php?id=7617831 申請。學員簡介會將於 2019 年 9 月 17 日下午 6 時 30 分假聯

合書院鄭棟材樓 C1 講室舉行，申請人須預留時間出席。遴選結果將於 2019 年 10 月初在書院網頁公佈，申請人會獲

個別通知配對結果。 

Applications are invited for the United College Shum Choi Sang Mentorship Programme: Year of Enders W H Lam 
(2019-2020). This Programme, jointly organised by United College and the United College Alumni Association, is 
sponsored by the late Mr Shum Choi Sang and Mr Enders W H Lam. The main purpose of the Programme is to 
foster a mentoring relationship between alumni and undergraduate students of the College. Through this mentoring, 
it is anticipated that students will be able to build up self-confidence, develop good ethics and communication skills, 
and enhance their knowledge beyond mere book-learning. The Programme will also recruit overseas mentors to 
provide support to students planning to participate in exchange programmes. Their contact and communications will 
be mainly by electronic means.All United College students are welcome to apply on-line at the College website 
https://cloud.itsc.cuhk.edu.hk/webform/view.php?id=7617831 from 21 August 2019 to 5:30 pm of 6 September 2019. 
A mentee briefing session will be held on 17 September 2019 at 6:30 pm at C1, T C Cheng Building, United College. 
Applicants are required to attend. The selection results will be announced on the College website in early October 
2019. Applicants will also be notified of the matching results. 

2018-2019書院教職員聯誼會歡送晚宴 
UC Staff Association Farewell Dinner 2018-2019 
書院教職員聯誼會於 2019 年 7 月 16 日晚上假

本院張祝珊師生康樂大樓三樓文怡閣舉行歡送

晚宴，餞別三位榮休的同事：外科學系陳功教

授、生命科學學院朱利民教授和兒科學系韓錦

倫教授。 

The College Staff Association held a Farewell  
Dinner on 16 July 2019 at the College Staff  
Common Room, 3

rd
 Floor, Cheung Chuk 

Shan Amenities Building, in honour of  
Professor George G Chen, Department of 
Surgery, Professor Chu Lee-man, School of 
Life Sciences and Professor Ellis K L Hon, 
Department of Paediatrics.  
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聯合書院校友日將於 2019 年 10 月 26 日（星期六）下午 3 時至 5 時 45 分於聯合書院校園舉行，聯合校友將一同慶祝

書院六十三周年院慶。書院及書院校友會誠邀歷屆聯合校友及家人回母校共聚，互聚情誼，了解母校最新發展情況，加

強校友與母校的聯繫。每位校友最多可攜同三位家人出席。當日節目表及報名詳情將於 2019 年 9 月初公佈。校友也可

留意第 69 期《聯合校友》(2019 年 9 月號)之報名表格。查詢請電 3943 1948 與本院陸敏兒女士或余慧儀女士聯絡。 

The United College Alumni Day 2019 will be held on 26 October 2019 (Saturday) from 3:00 pm to 5:45 pm on College 
campus. All alumni are invited to join this annual reunion gathering to celebrate the College's 63

rd
 Anniversary, and to 

know more about of the latest developments of the College, as well as to further strengthen the bond with their alma 
mater. Each alumnus may bring three family members to the event. Programme of the event and information for 
registration will be released in early September 2019. Alumni can also refer to the registration form inserted in the 69th 
Issue of United Alumni Newsletter (September 2019) for details. For further enquiries, please call Ms Amy M Y Luk or 
Ms Maggie W Y Yu at 3943 1948. 

2019 年書院校友日 
UC Alumni Day 2019 

院長余濟美教授（左二）及教職員聯誼會主席張志強教授（右二）代表致送

紀念品予三位退休同事，並由校董會主席殷巧兒女士（最右）及前院長馮國

培教授（最左）陪同。 

Professor Jimmy C M Yu, College Head (2nd left), and Professor Peter C K 

Cheung, Chairman of UC Staff Association (2nd right), presented souvenirs 

to retiring colleagues,accompanied by Ms Lina H Y Yan, Chairman of Board 
of Trustees (far right) and Professor Fung Kwok-pui, former College Head 
(far left).  

韓錦倫教授伉儷（左二、右二） 

Professor Ellis K L Hon and Mrs Hon (2nd left, 2nd right) 

朱利民教授伉儷（左二、右二） 

Professor Chu Lee-man and Mrs Chu (2nd left, 2nd right)  

陳功教授（中） 

Professor George G Chen (centre)  

晚宴上，院長余濟美教授及教職員聯誼會主席張志強教授致送紀念品予陳功教授、朱利民教授和韓錦倫教授。席間，

榮休同事們與大家溫馨分享多年來在大學及書院的生活和歡樂。韓錦倫教授更即席輕彈結他，陳功教授、朱利民教授

和同事們大家一起合唱兩曲。 

At the Dinner, Professor Jimmy C M Yu, College Head, and Professor Peter C K Cheung, Chairman of the College 
Staff Association, presented souvenirs to three professors. Retiring colleagues warmly shared their fond memories 
over the years at the University and the College. Professor Ellis K L Hon played two songs with a guitar while  
Professor George G Chen, Professor Chu Lee-man and other colleagues sang together with joy. 
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